
P R O T O K Ó Ł  Nr XI/08 
z obrad XXVII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawski e 

z/s w Mszanowie  
odbytej w dniu 16 grudnia 2008r.  

 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara o godz.1000 otworzył XXVII Sesję i po 
powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Sesja odbywała się w sali narad Urzędu Gminy w Mszanowie i trwała do godz. 1230. 
  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Nieobecna Dorota Łukaszewska. 
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Roman Trąpczyński  
- Komendant Powiatowy Policji w Nowym Mieście Lubawskim – Krzysztof Konert oraz 
dzielnicowi: Piotr Zdunkowski i Mariusz Grabowski 
- Z-ca Wójta, Sekretarz Gminy Renata ŚliŜewska 
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska 
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie Gminy Mieczysław Wojtaszko 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej Halina Kaczmarska 
- Komendant Gminny OSP Janusz Łupaczewski 
- Ryszard Ulatowski redaktor Gazety Nowomiejskiej 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z obrad XXVI Sesji Rady Gminy. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Przekazanie sprzętu dla Komendy Powiatowej Policji. 
6. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 
7. Zapytania i wnioski. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalania wysokości i zasad otrzymywania diet przez 

radnych. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od środków transportowych. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu dla członków ochotniczych 

straŜy poŜarnych uczestniczących w działaniach ratowniczych lub szkoleniu 
poŜarniczym. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy na rok 2009. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2008. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania, przyznawania i 

wypłacania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz określającego tryb i 
kryteria przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie. 

15. Informacja dotycząca pisma grupy mieszkańców Gwiździn w sprawie uregulowania 
własności drogi. 
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16. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.  
17. Zamknięcie obrad Sesji. 
 

Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2 
Na sekretarza obrad powołano radnego  Romana Jadanowskiego. 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z obrad XXVI Sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara poprosił sekretarza obrad XXVI Sesji o 
przedstawienie informacji o protokole. 
 
Pani Barbara Grzywacz poinformowała Ŝe zapoznała się z treścią protokołu z 
poprzedniej Sesji i stwierdziła, Ŝe treść odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowała o jego 
przyjęcie. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do protokołu. 
 
Uwag nie zgłoszono.  
 
W głosowaniu, Rada jednomyślnie przyjęła protokół z obrad XXVI Sesji. 
 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował, następujące zmiany: 
jako punkt 5 – przekazanie sprzętu dla Komendy Powiatowej Policji, pozostałe punkty 
ulegają przesunięciu, 
natomiast jako punkt 15 – informacja dotycząca pisma grupy mieszkańców Gwiździn w 
sprawie uregulowania własności drogi.  
 
Innych zmian nie zgłoszono.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie dokonała zmiany w porządku obrad.  
 
 
Ad 5 
Przekazanie sprzętu dla Komendy Powiatowej Policji. 
Wójt poinformował, Ŝe zgodnie z zapisami uchwały budŜetowej, dla policji zaplanowana 
była pomoc w wysokości 5 tys.zł. Komendant zdecydował, Ŝe w ramach tych środków 
zakupi specjalistyczny sprzęt, niezbędny w pracy dzielnicowych.  
Wójt wręczył Komendantowi umowę darowizny sprzętu. 
 
Komendant Powiatowy Policji  podziękował za pomoc udzieloną policji. Za te pieniądze 
zakupiono 5 specjalistycznych latarek, kaŜda po 500 zł., z przeznaczeniem dla 
dzielnicowych i słuŜby patrolowej oraz cyfrowy aparat fotograficzny. Na pewno przyczynią 
się do tego, Ŝe policjantom będzie się lepiej i efektywniej pracowało.   
Komendant wręczył Panu Wójtowi „mandat bezpieczeństwa” – odznakę policji dla 
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przyjaciół, którzy dbają o bezpieczeństwo i rozumieją potrzeby policji.  
Komendant złoŜył wszystkim Ŝyczenia świąteczne i noworoczne. 
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara zapytał , czy są pytania do obecnych 
policjantów. 
 
Radny Cezary Kawiecki  – zapytał, czy moŜna umoŜliwić bezpieczne przejście dla 
pieszych na  pograniczu miasta Nowego Miasta Lub. i Pacółtowa, w miejscu połączenia 
chodnika Nowego Miasta Lubawskiego i Pacółtowa przy przejściu z ul. Groblicy na ul. 
Wojska Polskiego. Jest tam skrzyŜowanie, ale nie ma Ŝadnych znaków, ani poziomych, 
ani pionowych.  
 
Pan  Komendant  odpowiedział, Ŝe wspólnie z właścicielami dróg, dokonują ich 
przeglądów, po sprawdzeniu stwierdzą, czy jest tam potrzebne oznakowanie, ale jeŜeli nie 
ma tam Ŝadnego oznakowania, na pewno będzie zasadne, chociaŜ proces ich ustawienia 
jest długi. Bezpieczeństwo w ruchu drogowym jest najwaŜniejszym zadaniem policji w 
Nowym Mieście Lubawskim.  
Poinformował, Ŝe często zdarza się, iŜ wnioskują do Pani Burmistrz o ułoŜenie na drodze 
tzw. „śpiących policjantów”. Poinformował, Ŝe są koncepcje, aby w przyszłym roku na 
terenie miasta zainstalować monitoring. Wtedy miejsca monitorowane przez kamery, gdzie 
podgląd będzie miała policja i straŜ miejska, nie będą musiały być fizycznie w stałym 
nadzorze policji i słuŜbę patrolową ruchu drogowego będzie moŜna kierować w inne 
miejsca na terenie powiatu. Obecnie większość policjantów jest na terenie miasta.  
Mówił o zagroŜonym bezpieczeństwie pieszych i rowerzystów w sytuacji nie oświetlenia 
pojazdu i braku kamizelki odblaskowej, w ruchu drogowym stwarzają zagroŜenie przede 
wszystkim dla siebie.  
 
Radny Cezary Kawiecki podziękował za wyczerpującą informację, wyraził nadzieję, Ŝe za 
pośrednictwem gminy otrzyma odpowiedź. 
 
Komendant  odpowiedział, Ŝe kierownik ruchu drogowego przeanalizuje problem i jeŜeli 
będzie zasadne, to wystąpią z odpowiednim wnioskiem do właściciela drogi.  
 
Radny Cezary Kawiecki  zgłosił potrzebę naprawy mostku nr 2 na rzece Groblicy, 
Starosta wydał zgodę na jego odbudowę, niestety trwa to bardzo długo. Mostek jest 
Starostwa albo Zarządu Melioracji, natomiast  droga jest prywatna. Czy istnieje moŜliwość 
ograniczenia. Rury na około 1/3 obwodu są zerodowane i pod wpływem większego 
obciąŜenia moŜe siąść. Ten mostek znajduje się w Pacółtowie, przed świetlicą droga w 
prawo, dojazd do kilku posesji.  
 
Komendant  odpowiedział, Ŝe nośność mostu mogą określić fachowcy. Sprawę rozpatrzą.  
 
Radny Cezary Kawiecki  poinformował, Ŝe po interwencji mieszkańca, przyjechał ktoś z 
melioracji wykonał zdjęcia i na tym skończyło się. Powiedzieli, Ŝe to policja. 
 
Komendant  odpowiedział, Ŝe rola policji jest tu najmniejsza, ale wystąpią do 
odpowiedniego organu o uregulowanie.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  stwierdził, Ŝe traktujemy to jako 
formalny wniosek przekazany ustnie i oczekujemy odpowiedzi. 
 
 
Ad 6  
Wójt przedstawił informację ze swojej działalności Wójta w okresie międzysesyjnym: 
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- 20 listopada, podpisał wnioski do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz do Marszałka 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego o odrolnienie gruntów pod budownictwo 
jednorodzinne w Bratianie, Tylicach i Gwiździnach, 
- 21 listopada, wspólnie z pracownikami, inspektorem nadzoru i wykonawcą, dokonał 
uzgodnień w sprawie utwardzenia drogi gruntowej w Jamielniku w kierunku Kordonu, 
- tego samego dnia, Wójt oraz Kierownicy jednostek brali udział w spotkaniu z okazji Dnia 
Pracownika Socjalnego,   
- 22 listopada, Wójt uczestniczył w spotkaniu z okazji 50-lecia objęcia patronatu Polskiego 
Czerwonego KrzyŜa nad Honorowym Krwiodawstwem. Gmina otrzymała statuetkę i 
dyplom od Zarządu Głównego PCK.  
- 25 listopada odbyło się posiedzenie Komisji Promocji, Rozwoju Gospodarczego oraz 
Komisji BudŜetu, dotyczyło zaopiniowania projektu budŜetu gminy na rok 2009, 
- w samym dniu, Wójt wspólnie z Przewodniczącym Rady brali udział w uroczystej sesji 
Rady Powiatu Nowomiejskiego z okazji 10-lecia istnienia powiatu.  
- 26 listopada, Wójt podpisał 6 aktów notarialnych na sprzedaŜ działek rolnych i 
budowlanych, po przeprowadzonych przetargach, 
- 27 listopada, Wójt dokonywał uzgodnień z przedstawicielami PKP Oddział 
Nieruchomości w Olsztynie w sprawie przekazania gminie kolejnych działek w Tylicach, po 
zlikwidowanych torach, na poczet zadłuŜenia z tytułu podatku od nieruchomości.  
- 28 listopada Wójt brał udział w posiedzeniu Zarządu Związku Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych, przedstawione zostały sprawozdania za rok 2008 i uchwalony plan pracy na 
rok 2009. Podjęto uchwałę o organizacji Dnia StraŜaka w roku 2009 w gminie Kurzętnik. 
- 29 listopada, Z-ca Wójta uczestniczyła w otwarciu Okręgowej Stacji Kontroli Pojazdów w 
Nowym Mieście Lubawskim na ul. Sadowej, 
- 1 grudnia odbył się przetarg na dostawę oleju opałowego do szkół.  
- w samym dniu, Wójt brał udział w powiatowej konferencji z okazji Światowego Dnia Walki 
z AIDS.  
- 2 grudnia, z udziałem Przewodniczącego Rady i Dyrektora Gminnego Centrum Kultury 
została przeprowadzona rozmowa z właścicielem młyna w Bratianie w sprawie 
przedłuŜenia umowy na uŜytkowanie terenów.  
- Wójt poinformował, Ŝe gmina otrzyma ze Związku Gmin Ostródzko-Iławskich,  77 
pojemników na śmieci, w ciągu 3 miesięcy gmina będzie musiała ustalić nowe ceny, ale w 
I kwartale 2009r. pozostaną one bez zmiany.  
- 10 grudnia, Wójt uczestniczył w otwarciu Zakładu Utylizacji Odpadów  Komunalnych w 
Rudnie. W otwarciu brała udział równieŜ Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony 
Środowiska.  
- 3 grudnia odbyło się Walne Zgromadzenie Związku Komunalnego Gmin Województwa 
Toruńskiego,  
- 4 grudnia, Wójt odbył konsultacje w Urzędzie Marszałkowskim Departamencie Obszarów 
Wiejskich w sprawie moŜliwości skorzystania z programu „Odnowa wsi i Dziedzictwa 
Kulturowego”. Do 2013 roku jest moŜliwość uzyskania dofinansowania na 1 zadanie w 
gminie do 500 tys.zł. Proponował, aby w przyszłym roku złoŜyć 1 wniosek, który 
obejmowałby 3 zadania, na łączną kwotę do 500 tys.zł. (świetlica w Chroślu, Tylicach). 
Wójt sugerował zmniejszenie zakresu robót objętych kosztorysami, po uzgodnieniu z 
miejscowymi sołtysami i radnymi. Inną propozycją jest wykonanie remontu świetlicy w 
jednej wsi i oczekiwanie na następne moŜliwości dofinansowania dla kolejnych wsi. 
- 4 grudnia odbyło się posiedzenie Zarządu Komitetu Rozbudowy Szpitala, podczas 
którego Dyrektor Szpitala poinformował o moŜliwościach zakupu sprzętu medycznego w 
2009 roku, 
- 5 grudnia, Z-ca Wójta i Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty uczestniczyli w konferencji 
Pt. „Edukacja skuteczna, przyjazna, nowoczesna”.  
- w Gwiździnach odbyło się wyjazdowe posiedzenie Zarządu Miejsko-Gminnego OSP, 
- 7 grudnia, Z-ca Wójta uczestniczyła w spotkaniu mikołajkowym w Bagnie, 
- 8 grudnia, w Gwiździnach odbył się Gminny Turniej Matematyczny Szkół Podstawowych. 
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Przy okazji Pani Dyrektor poinformowała, Ŝe 4 marca odbędzie się uroczystość nadania 
szkole sztandaru, 
- 9 grudnia, Wójt złoŜył 4 wnioski w Agencji Nieruchomości Rolnych o nieodpłatne nabycie 
następujących nieruchomości: budynku po masarni w Mszanowie wraz z działką 2600 m2, 
budynku po Zakładzie Remontowo-Budowlanym o pow. 1,60 ha (obecna siedziba 
Gospodarstwa Pomocniczego), obecnie gmina dysponuje tym majątkiem na zasadzie 
uŜyczenia, mieszkania w Gwiździnach, gdzie mieściła się stołówka oraz przekazanie 
gminie środków finansowych na podłączenie Mszanowa do sieci kanalizacyjnej w Nowym 
Mieście Lubawskim, do ul. Sadowej, były rozmowy o 300 tys. zł.  
- 10 grudnia odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty oraz Komisji Rolnictwa, opiniowano 
projekt budŜetu i uchwały na Sesję.   
-  11 i 12 grudnia odbyło się Zgromadzenie Związku Gmin Północnego Mazowsza, w 2009 
roku zostanie poprowadzony gazociąg z Brodnicy do Nowego Miasta o długości 39 km, w 
tym 10 km w gminie Kurzętnik oraz 5,76 km na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
Wójt poinformował, Ŝe na terenie gminy Kurzętnik jest problem z uzyskaniem zgody 
rolników na prowadzenie linii. 
- 11 i 12 grudnia delegacja Kół Gospodyń Wiejskich z terenu gminy brała udział w 
spotkaniu „Kiermasz wigilijny” zorganizowanym w Olsztynie, 
- 15 grudnia, Wójt uczestniczył w otwarciu kompleksu boisk sportowych wybudowanych w 
ramach programu „Orlik” , w Nowym Mieście Lubawskim,  

 
W okresie międzysesyjnym Wójt wydał następujące zarządzenia: 

- 21.11.2008r. w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność gminy Nowe 
Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie w drodze bezprzetargowej w celu poprawy warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej (działka 1105/2 Mszanowo), 
- 21.11.2008r. w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność gminy Nowe 
Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie w drodze bezprzetargowej w celu poprawy warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej (działka 1105/1 Mszanowo), 
- 27.11.2008r. w sprawie nabycia za zobowiązania podatkowe, prawa uŜytkowania 
wieczystego do nieruchomości gruntowych oznaczonych ewidencyjnie jako działki nr : 
488, 503, 506, 511,518,570,571,573,574,576,581,602, 605, 607, 615 połoŜone w obrębie 
geodezyjnym Tylice, gmina Nowe Miasto Lubawskie (dotyczy PKP), 
- 27.11.2008r. w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Zespołu Szkół im Rodu Działyńskich w 
Bratianie do zwalniania rodziców albo ucznia z całości lub części opłat za korzystanie z 
posiłków, 
- 5.12.2008r. w sprawie zmiany budŜetu na 2008 rok, 
- 9.12.2008r. w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości stanowiącej własność gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie 
(Bratian dz.756), 
- 9.12.2008r. w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości stanowiącej własność gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie 
(Nawra dz. 39), 
- 9.12.2008r. w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości, oznaczonej ewidencyjnie 
działką nr 254/7, połoŜoną w obrębie geodezyjnym Bratian, gmina Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- zwrócił uwagę na zarządzenie w sprawie naboru na wolne stanowisko urzędnicze – 
kasjer. 
 
Wójt zwrócił się do sołtysów i poinformował, Ŝe po analizie na posiedzeniu Komisji 
Promocji, Rozwoju Gospodarczego, wniosków zgłoszonych przez sołtysów, do 
najwaŜniejszych zalicza: 
- poprawić oświetlenie uliczne w Tylicach – 2 lampy, koło kościoła,  
- zainstalować 6-7 lamp na osiedlu Ustronie w Nawrze, 
- 4 lampy w Mszanowie, 
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- utwardzić drogę wewnętrzną w Bagnie, ze środków Funduszu Gospodarki Gruntami i 
Rekultywacji Gruntów, 
- w sytuacji realizacji modernizacji drogi powiatowej Nowe Miasto Lubawskie- Nawra – 
Skarlin i w zaleŜności od stanowiska powiatu, opracować projekt na budowę chodnika we 
wsi Nawra, 
- przy świetlicy w Jamielniku wykonać parking i zagospodarować teren przed świetlicą, 
- w Bratianie, wykonać odwodnienie gruntów od remizy w kierunku Welu.  
- wnioski dotyczące poprawy stanu dróg powiatowych zostaną przesłane do Starostwa 
Powiatowego,  
Inne wnioski typu malowanie, mogą być wykonane w ramach bieŜącej działalności. 
   
 
Ad 7 
Zapytania i wnioski: 
 
Pan Dariusz Krajnik  zapytał, czy przewiduje się działania w zakresie oświetlenia w 
Gryźlinach, wniosek był złoŜony. 
 
Wójt  prosił o kontakt po Sesji, we wniosku nie zostało określone ich miejsce. 
 
Pan Krajnik  odpowiedział, Ŝe Pan Grubalski był poinformowany.  
 
Pan Marek Miecznikowski  prosił uściślenie sprawy składania wniosku w ramach 
„Odnowy wsi…”. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe 3 zadania byłyby realizowane na łączną kwotę 500 tys.zł.  
 
Pan Miecznikowski  stwierdził, Ŝe zapomniano o drodze Łąki – Iława. Zdaniem sołtysa 
odcinek Skarlin – Biskupiec mógłby poczekać, jest mniej uczęszczaną drogą, w pierwszej 
kolejności powinna być droga do Iławy.  
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  – Dyrektor Dróg Powiatowego Zarządu Dróg, na Sesji 
mówił, Ŝe Łąki-Radomno w 2010 roku. 
 
Pan Miecznikowski  stwierdził, Ŝe Pan Wójt nie wspomniał o gminnych drogach. 
Poinformował, Ŝe mieszkańcy Gryźlin przekazali mu pismo do Wójta w sprawie remontu 
dróg, przeczytał jego treść.  
W piśmie mieszkańcy Chrośla, wnioskują o nawiezienie drogi gminnej Ŝwirem lub innym 
moŜliwym materiałem na trasie Chrośle – Gryźliny od Pani Wojciechowskiej do Pani 
Cichockiej. Prośbę motywują tym, Ŝe droga ta jest na podłoŜu glinianym i podczas jej 
eksploatacji wybijają się dziury i głębokie koleiny, co powoduje trudności z dojazdem 
karetki pogotowia oraz mieszkańców do swoich posesji oraz powoduje uszkodzenia 
samochodów. Na trasie tej mieszkają osoby samotne i powyŜej 80 lat.    
 
Pani Melania Sarnowska-Dembek  zapytała, czy dzieje się coś w sprawie organizacji 
boiska w Pacółtowie na gruntach PKP.  
Ponadto wnioskowała o pojemnik na szkło.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe pojemnik otrzyma nie tylko na szkło, ale równieŜ na inne odpady.  
Problemem będzie, aby mieszkańcy odpady wkładali do właściwych pojemników, w 
przeciwnym wypadku gmina będzie ponosiła wyŜsze opłaty. 
 
Radna Barbara Grzywacz  zgłosiła potrzebę pouczenia mieszkańców, aby do pojemników 
wkładali butelki zgniecione, aby zmieścić większą ilość.  
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Radny Zdzisław Arentowicz  zapytał, czy moŜna pozyskać dodatkowe środki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na budowę przydomowych oczyszczalni.  
 
Radny Cezary Kawiecki  – zapytał, czy zostało wysłane pismo do Zarządu Melioracji w 
sprawie rekultywacji Groblicy. Istnieje duŜe niebezpieczeństwo, Ŝe będzie powódź, poziom 
wody podniósł się o kilkanaście centymetrów.  
Następnie radny poruszył sprawę usuniętego pobocza podczas budowy chodnika, wzdłuŜ 
posesji jednego mieszkańca jest duŜa zapaść, są duŜe doły, zapada się kratka ściekowa. 
Zarząd Dróg Wojewódzkich winien doprowadzić to do porządku.  
Stwierdził, Ŝe wśród tematów priorytetowych do załatwienia było jeszcze oświetlenie za 
Domem Dziecka.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe to sprawa jednostkowa. 
 
Radny Roman Jadanowski  zapytał o materiał na drogi. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe po przestoju zakładu, materiał będzie z Iławy.  
 
Radna Barbara Grzywacz poinformowała, Ŝe zaplanowany remont drogi, która 
przebiegała przez Jamielnik nie został zakwalifikowany do projektu, a tym samym nie 
będzie realizowany. Poparła wypowiedź Pana Miecznikowskiego i wnioskowała, aby w 
porozumieniu z powiatem iławskim  dokonać naprawy drogi przez las od Katarzynki do 
Iławy. Iławę mało ta sprawa interesuje, poniewaŜ podobno nasilenie ruchu jest teraz 
mniejsze. Wnioskowała, aby za pośrednictwem Wójta i Starosty nawiązać kontakt w tej 
sprawie ze Starostwem Powiatu Iławskiego. 
 
Przewodnicz ący  odpowiedział, Ŝe wyśle wniosek do Starosty Nowomiejskiego i 
Iławskiego.  
 
Radny Roman Jadanowski  wnioskował o wykonanie zadaszenia dla dzieci czekających 
na autobus na skrzyŜowaniu do Jamielnika.  
 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalania wysoko ści i zasad otrzymywania diet przez 
radnych. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe tezy do tej uchwały zostały omówione na Komisji 
Rozwoju łącznie z Komisji BudŜetu i obie komisje sugerowały, aby wniosek radnego 
Kowalskiego rozpatrzyć negatywnie tzn. nie zmieniać wysokości diet radnych.  
Te sugestie mają odzwierciedlenie w projekcie uchwały, zaostrzeniu ulegają 
konsekwencje za nieobecność i nie uczestniczenie w pracach Rady, do tej pory 
konsekwencji nie ponosił Przewodniczący i zastępca i teraz tak juŜ nie będzie.  
 
Pytań i uwag nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący rady odczytał treść uchwały. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXVII/126/08 w 
sprawie ustalania wysoko ści i zasad otrzymywania diet przez radnych. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 3. 
 
 



 8 

Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnie ń od podatku od środków transportowych. 
 
Nie zgłoszono pytań i uwag. 
 
Przewodniczący odczytał treść uchwały.  
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXVII/127/08 w 
sprawie zwolnie ń od podatku od środków transportowych. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 4. 
 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnie ń w podatku od nieruchomo ści.  
 
Przewodniczący wyjaśnił, Ŝe tę uchwałę Rada podejmowała na Sesji w dniu 28 
października br. i została uchylona w części przez Regionalna Izbę Obrachunkową  
dlatego, Ŝe w uchwale Rada dokonała zwolnień natury podmiotowej, tzn. zwolniliśmy 
określone osoby z podatku od nieruchomości, a prawo zezwala na zwolnienia 
przedmiotowe, czyli od budynków, a nie od osób. 
Dzisiaj proponujemy nową uchwałę w tej sprawie. 
 
Przewodniczący odczytał treść uchwały. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXVII/128/08 w 
sprawie zwolnie ń w podatku od nieruchomo ści. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 5. 
 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie wysoko ści ekwiwalentu dla członków ochotniczych 
stra Ŝy po Ŝarnych uczestnicz ących w działaniach ratowniczych lub szkoleniu 
poŜarniczym. 
 
Projekt uchwały omówił Komendant Gminny OSP Pan Janusz Łupaczewski.  
Obowiązek ustalenia ekwiwalentu wynika z ustawy o ochronie przeciwpoŜarowej. 
Ekwiwalent istnieje od kilku lat, ale po nowelizacji ustawy, obowiązek ustalenia spoczywa 
na Radzie Gminy.  
 
Nie zgłoszono pytań.  
 
Przewodniczący odczytał treść uchwały. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXVII/129/08 w 
sprawie wysoko ści ekwiwalentu dla członków ochotniczych stra Ŝy po Ŝarnych 
uczestnicz ących w działaniach ratowniczych lub szkoleniu po Ŝarniczym. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 6. 
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia bud Ŝetu gminy na rok 2009. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe do biura Rady wpłynęła uchwała – opinia 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o przedłoŜonym przez Wójta 
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Gminy Nowe Miasto, projekcie budŜetu na 2009 rok, jest ona pozytywna, nie ma ani 
jednego słowa negatywnego.  
Uchwała RIO stanowi załącznik nr 7. 
 
Wójt poinformował, Ŝe projekt budŜetu był omawiany na posiedzeniu w dniu 25 listopada 
br. Komisji BudŜetu i Komisji Rozwoju Gospodarczego oraz w dniu 10 grudnia br. na 
posiedzeniu Komisji Rolnictwa oraz Komisji Oświaty. Uwag nie wniesiono.  
BudŜet na przyszły rok będzie trudny do realizacji.  
Nastąpił  wzrost dochodów z tytułu podatku od nieruchomości dlatego, Ŝe nastąpiła 
podwyŜka stawek tego podatku. 
NajwaŜniejsze zadanie inwestycyjne to:  
- budowa Szkoły Podstawowej w Radomnie wraz z salą gimnastyczną,  
- budowa sieci wodociągowej nad jeziorem Lekarty,  
- remonty świetlic wymienionych w załączniku nr 3 i 3a,  
- I etap budowy sieci kanalizacyjnej Mszanowo –Nowe Miasto Lub. do ul. Sadowej.  
Te zadania się kwotą 3469550 zł.  
Projekt budŜetu zasługuje na przyjęcie. 
 
Skarbnik poinformowała, Ŝe podstawą opracowania budŜetu było: 
- subwencja oświatowa na rok 2009 w kwocie 6 601 838 zł., większa niŜ w roku 2008, - - 
subwencja wyrównawcza dla gmin w wysokości 4 328 083 zł.,  
- udział w podatku dochodowym od osób fizycznych 1684zł. (równieŜ wyŜszy w 
porównaniu do roku 2008). 
- waŜnym dochodem są dotacje na zadania zlecone, realizowane głównie przez GOPS i 
oświatę, w sumie 3 893 762 zł.  
- dotacje na zadania własne 670 tys. zł.  
- dochody własne z tytułu podatków to kwota 4312970 zł.  
Ustalając wydatki naleŜało zabezpieczyć pieniądze na wynagrodzenia (wskaźnik wzrostu 
103,9%, wskaźnik wzrostu towarów i usług 102,9%.) zostały uwzględnione w budŜecie, 
następnie zaplanowano inwestycje i uwzględniono spłaty zaciągniętych kredytów. 
 
Przewodniczący Rady omówił stan zadłuŜenia gminy i stwierdził, Ŝe zadłuŜenie gminy nie 
będzie przekraczało 20%. Poinformował, Ŝe Regionalna Izba Obrachunkowa wydała 
pozytywną opinię w sprawie prognozy łącznej spłaty długu. 
 
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie moŜliwości sfinansowania deficytu 
budŜetowego przedstawionego w projekcie uchwały budŜetowej Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie na 2009r. stanowi załącznik nr 8. 
 
Zapytał, czy są pytania w sprawie budŜetu. 
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  zapytał czy zadania realizowane w ramach porozumień z 
powiatem zostaną wyodrębnione, dlaczego są zapisane razem.  
 
Skarbnik  odpowiedziała, Ŝe takie są wymogi i zasady sporządzania budŜetu. Na kwotę 
wymienioną w budŜecie zawarte są porozumienia. W informacji opisowej są wymienione 
te inwestycje. 
 
Wójt  wyjaśnił, Ŝe jest zaplanowana kwota 50 tys. zł. na wydatki związane z ewentualną 
budową chodnika w Nawrze w roku 2009 lub później, o ile będzie porozumienie i potrzeba 
opracowania dokumentacji.  
 
Radny Ireneusz Kowalski  zapytał o wydatki osobowe w OSP - 12 tys.zł. , natomiast 
bezosobowe - 50 tys.zł., co to za wynagrodzenia. 



 10 

 
Skarbnik  odpowiedziała, Ŝe są to umowy zlecenia konserwatorów-kierowców OSP, 
natomiast osobowe to ekwiwalenty za udział w akcjach, szkoleniach i kursach straŜaków 
ochotników, co zostało uchwalone na dzisiejszej Sesji.  
 
Innych pytań nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy  jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXVII/130/08 w 
sprawie uchwalenia bud Ŝetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2009r. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 9. 
 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany bud Ŝetu gminy na rok 2008. 
 
Zmiany omówiła Skarbnik Gminy.  
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji. 
Poinformowała, Ŝe w czasie między wysyłką projektu radnym, a Sesją, gmina otrzymała 
jeszcze zwiększenie subwencji oświatowej o 5 658 zł., poza tym zmiany są w dotacjach 
zgodnie z decyzjami Urzędu Wojewódzkiego.  
Po zmianie dochody budŜetu zwiększyły się o 35 575 zł.  
Tę kwotę rozdysponowano w wydatkach, ponadto uzupełniono środki w niektórych 
działach:  
- zadania inwestycyjne zostały zmniejszone o 50 tys.zł., zwiększono w drogach o 20.075 
zł.  
- gospodarka mieszkaniowa - zakupy inwestycyjne zmniejszono o 50 100 zł. (wydatki 
związane z przekształceniami, zakupem gruntów od PKP i wpłatą na poczet podatków, 
jeden akt notarialny zostanie zawarty jeszcze w 2008 roku), a drugi w przyszłym roku.  
- zwiększenie w administracji o 41 tys.zł.: Rada Gminy 8 260 zł., Urząd Gminy – 24 800 
zł., zakup energii w Urzędzie 3 tys.zł. usługi remontowe – chodnik przy budynku i zakupy 
inwestycyjne 7264 zł. (szafa do pokoju informatyka i sprzęt komputerowy z uwagi na 
awarię).  
- prowizja sołtysów - zwiększenie o 8 tys.zł. dlatego, Ŝe zebrali większą kwotę podatku.  
- 74 212 zł. - pozostawiono w rezerwie Wójta.  
- oświata – zmniejszenie wydatków o 50 tys. Zł.  
- pomoc społeczna - zwiększenie o 20 917 zł.  
- kultura i ochrona dziedzictwa - zmniejszenie o 11 tys.zł.  
- dotacja dla GCK zmniejszona o 11 tys.zł.  
- kultura fizyczna i sport zwiększenie o 3 360 zł.  
Razem zwiększenie wydatków o 35 575 zł. 
Wydatki inwestycje wymienione w załączniku nr 2 są równieŜ uwidocznione w załączniku 
nr 3 i 3a., zmiana dotycząca GCK jest uwidoczniona w załączniku nr 4.  
 
Nie zgłoszono pytań. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXVII/131/08 
zmieniaj ącą uchwał ę nr XV/79/07 z dnia 18 grudnia 2007r. w sprawie uch walenia 
bud Ŝetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2008r. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 10.  
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Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagrad zania, przyznawania i 
wypłacania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz okre ślającego tryb i 
kryteria przyznawania nagród dla nauczycieli zatrud nionych w szkołach 
prowadzonych przez Gmin ę Nowe Miasto Lubawskie.  
 
Projekt omówiła Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska.  
Poinformowała, Ŝe w regulaminie nie ma Ŝadnych zmian w porównaniu do roku ubiegłego.  
Z jego treścią zapoznała się Komisja Oświaty, projekt został zatwierdzony przez związki 
zawodowe. 
 
Nie zgłoszono pytań. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXVII/132/08 w 
sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania, przyzna wania i wypłacania 
nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz okre ślającego tryb i kryteria 
przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w  szkołach prowadzonych 
przez Gmin ę Nowe Miasto Lubawskie.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 11. 
 
 
Ad 15 
Informacja dotycz ąca pisma grupy rolników z Gwi ździn w sprawie uregulowania 
własno ści drogi. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść pisma grupy rolników z Gwiździn w sprawie 
uregulowania własności drogi, która stanowi drogę dojazdową do rolników i spełnia rolę 
drogi publicznej. Jest utrzymywana przez gminę. Droga jest własnością kościoła. 
Pismo w tej sprawie złoŜyli do Wójta w roku 2006 roku i mimo, Ŝe sprawa była poruszana 
na zebraniu wiejskim, do dnia dzisiejszego nie otrzymali odpowiedzi.   
Proszą o interwencję w sprawie jednocześnie wnosząc skargę na Wójta za przewlekłe 
załatwianie sprawy. 
Pismo podpisało 5 osób: Wiesław Kaźmierczak, Izabela Samsel, Mirosława Grabowska, 
Andrzej Stachewicz i Jan Ławicki.  Przewodniczący nie przyjął pisma jako skargi.  
 
Pan Marek Arentowicz  przedstawił przebieg drogi na mapie i wyjaśnił, Ŝe stanowi ona 
własność parafii, a zainteresowani mieszkańcy wnioskują, aby stała się gminną.  
Drogę stanowią 3 działki o łącznej powierzchni 0,79 ha.  
Poinformował, Ŝe wspólnie z Wójtem proponują zamianę drogi na cmentarz parafialny, 
który jest własnością gminy.  
 
Wójt  poinformował, Ŝe ten stan jest nieuregulowany od wielu lat, gmina ją naprawia. 
Droga wymaga odtworzenia granic, będą to niemałe koszty. Ksiądz nie jest 
zainteresowany załatwieniem sprawy, powinno być na wniosek parafii.  
 
Sołtys wsi Bratian  stwierdził, Ŝe po przejęciu przez gminę, będą wnioskowali o asfalt.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe droga ta nie jest zła, ale przebiega w innym miejscu, aniŜeli 
wskazuje na to geodezja.  
 
Radny Zdzisław Arentowicz  poinformował, Ŝe kiedyś te grunty były własnością parafii, 
później zostały sprzedane, a drogi zostały.  
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Przewodnicz ący  zapytał, czy osoby, które podpisały się pod pismem, nie mogą wejść w 
porozumienie z księdzem. 
 
Sołtys wsi  stwierdził, Ŝe moŜe przyjść nowy ksiądz i moŜe drogi zaorać. 
 
Wójt  zaproponował wystąpić z pismem do księdza o zajęcie stanowiska.  
 
Pan Marek Arentowicz  stwierdził, Ŝe na pewno chodzi o uregulowanie, bo właściciele 
gruntów nie mogą nić zrobić, ze względu na brak dostępu do drogi publicznej.  
 
Przewodnicz ący Rady – z mapy wynika, Ŝe jest tam dość duŜo działek i z chwilą 
przejęcia drogi, będą wnioski od odrolnienie tych gruntów i przeznaczenie pod 
budownictwo. Jest to w interesie osób, które podpisały się.  
Proponował wystąpienie do proboszcza o zajęcie stanowiska. 
 
 
Ad 16  
Odpowiedzi na zgłoszone wnioski i zapytania, Wójt  udzielił w punkcie 6, jedynie Panu 
Arentowiczowi  w sprawie pozyskania środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska, Wójt zasięgnie informacji i odpowie na Sesji po Nowym Roku. 
 
Przewodniczący zapytał, czy wszyscy są usatysfakcjonowani udzielonymi wcześniej 
odpowiedziami i są jeszcze pytania. 
 
Nie zgłoszono pytań i uwag. 
 
Przewodniczący Rady złoŜył wszystkim Ŝyczenia świąteczne. 
 
 
Ad 17  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Mirosław 
Wodara zamknął obrady XXVII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mazanowie. 
 
 
 
sekretarz obrad                                                      Przewodniczący Rady Gminy 
Roman Jadanowski                                                        Mirosław Wodara  
 
 
 


